
 
 

15. oktober 2013 

 
 
I henhold til § 37 stk. i Inatsisartut´s forretningsorden fremlægger jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut: 
 

1. Har der været offentlig høring da de tidligere Naalakkersuisut fra 2009 til 2013 
godkendte efterforskning i Kvanefjeldet ved Narsaq? 

2. Hvor opbevarer man uranen fra efterforskningen?  
3. Er der indgået en aftale angående uranen der er udvundet under efterforskningen? 
4. Hvordan har staten reageret over for uranefterforskningen, og hvad har de gjort ved 

denne her sag? 
(Jens Immanuelsen, Siumut) 
 
Begrundelse: 
Jeg vil gerne vide om de nuværende Naalakkersuisut tror, at demokratiet er blevet forbigået siden 
de tidligere Naalakkersuisut har godkendt efterforskningstilladelse uden at høre befolkningen der 
bor tæt på stedet, også selvom det er forbudt at udvinde uran. 
 
Jeg vil gerne få klarhed over hvor uranen er, der er udvundet under  efterforskningen og hvordan 
den opbevares. Det skyldes fordi jeg mener at det er vigtigt med oplysning og da jeg mener 
demokriatiet er vigtigt. Det har de tidligere Naalakkersuisut også informeret om. 
 
Det er vigtigt at der bliver oplyst hvis der har været indgået aftaler om udvinding af uranholdige 
mineraler, på grund af befolkningen og at der nu er meget tale om at uran er meget farligt, og for at 
undgå ensporet debat, vil jeg gerne få klarhed over aftalen.  
 
Hvis uran er blevet eksporteret fra landet, er det også værd at vide hvad Danmark har gjort også i 
forhold til beredskabet. 
 
Jeg ønsker at mit spørgsmål bliver besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 
 
 


